论文与报告

Delta算子系统具有圆形区域极点约束的非脆弱 H_{∞} 滤波器设计: 一种LMI优化方法

郭祥贵, 杨光红

1. Key Laboratory of Integrated Automation for the Process Industry, Ministry of Education, and College of Information Science and Engineering, Northeastern University, Shenyang 110004, P.R. China

收稿日期 2008-4-23 修回日期 2008-8-12 网络版发布日期 接受日期 摘要

研究了一类Delta算子线性系统具有圆形区域极点配置的非脆弱 H_{∞} 滤波器设计问题. 本文的目的是设计滤波器使得滤波误差系统不仅满足给定的圆点极点约束或D稳定约束, 而且从扰动输入到滤波误差的传递函数满足给定的 H_{∞} 范数约束. 所设计的滤波器具有乘性的滤波器增益变化, 基于Lyapunov稳定性理论和线性矩阵不等式方法, 给出具有区域极点配置的Delta算子离散系统非脆弱 H_{∞} 滤波器存在的充分条件. 数值仿真例子说明设计方法的有效性以及所提设计方法具有更小的保守性.

关键词 $\underline{\text{Delta}}$ $\underline{\text{pelta}}$ $\underline{\text{pelta$

Non-fragile H_{∞} Filter Design for Delta Operator Formulated Systems with Circular Region Pole Constraints: an LMI Optimization Approach

GUO Xiang-Gui, YANG Guang-Hong

1. Key Laboratory of Integrated Automation for the Process Industry, Ministry of Education, and College of Information Science and Engineering, Northeastern University, Shenyang 110004, P.R. China Abstract

The problem of non-fragile H_{∞} filtering for a class of linear systems described by delta operator with circular region pole constraints is investigated. The purpose of the paper is to design a filter such that the error filtering system not only satisfies the prescribed circular pole constraints or D-stability constraint, but also meets the prescribed H_{∞}

norm constraint on the transfer function from the disturbance input to the estimation error. The filter gain to be designed is assumed to have multiplicative gain variations. A sufficient condition for the existence of such a filter is obtained by using appropriate Lyapunov function and linear matrix inequality (LMI) technique. A numerical example is provided to demonstrate the effectiveness and less conservativeness of the proposed design.

Key words <u>Delta operator systems</u> <u>non-fragile</u> $\underline{H}_{\underline{\infty}}$ <u>filtering</u> <u>multiplicative gain</u> <u>variations</u> <u>linear matrix inequality (LMI)</u>

DOI: 10.3724/SP.J.1004.2009.01209

通讯作者 郭祥贵 guoxianggui@163.com

作者个人主

市有十八王 郭祥贵;杨光红

扩展功能 本文信息 Supporting info ► PDF(550KB) ▶ [HTML全文](OKB) ▶ 参考文献[PDF] ▶参考文献 服务与反馈 ▶ 把本文推荐给朋友 ▶加入我的书架 ▶加入引用管理器 ▶ 复制索引 ► Email Alert 相关信息 ▶ 本刊中 包含"Delta算子系统"的 相关文章 ▶本文作者相关文章 郭祥贵 杨光红